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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes
minisztérium vezetőjéhez

„Az Országos Diákparlament által megfogalmazott ajánlások be nem tartásáról . 9 . —
Miért nem támogatják azt a javaslatot, hogy az els ő sikeres B2, Cl, C2 nyelvvizsga díja
legyen ingyenes?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

2014 novemberében ülésezett az az Országos Diákparlament, amelynek küldöttei képviseli k
azt a sok s7á7ezer fiatalt, akik az ország jövőjét határozzák meg a jövőben. A közel 300
küldött egy 42 pontos ajánlást fogalmazott meg, és fogadott el . Bár a kormányzat képviselőj e
is részt vett az ülésen, illetve a sokszor emlegetett konzultáció is megtörtént a felek között, d e
azóta semmilyen érdemi előrelépés, döntés nem született .

Kérdésemben az 12 . ajánlással szeretnék foglalkozni, amely így hangzik : „Az első sikeres B2,
Cl, C2 nyelvvizsga díja legyen ingyenes . ”

A szóban forgó kérdést a Jobbik már régóta javasolja, hiszen vannak olyan rossz szociális
helyzetben lév ő fiatalok, akiknek sajnálatos módon a 20-30 ezer forint is komoly anyag i
nehézséget jelent, amely a nyelvvizsga megszerzéséhez szükséges . Ez nekik óriási segítséget
és ösztönzést jelentene .

Fel szeretném hívni a figyelmet egy felmérésre is, amely szerint a 10 . évfolyamos diákok 60 -
70%-a a nyelvvizsga-szerzés a nyelvtanulásának elsődleges motivációja, hiszen amellett,



hogy az érettségire is jó felkészülést jelent, plusz pontot jelent a felvételin, és később a
diplomának is feltétele lesz .

Annál is inkább nélkülözhetetlen lenne az els ő ingyenes nyelvvizsgát bevezetni, mivel
európai viszonylatban a nyelvismeretet tekintve utolsó helyen állunk, mivel a lakossá g
kétharmada anyanyelvén kívül semmilyen idegen nyelven nem beszél . Fontos azt is
elmondani, hogy a mai világban a munkáltatók egyre nagyobb része szintén megköveteli a
nyelvvizsgát (és azzal együtt a nyelvtudást) is . Óriási probléma Magyarországon az is, hogy
több tízezer diploma azért nem kerül kiosztásra, mert nem rendelkeznek ilyen jelleg ű
vizsgával .

A felsőoktatási stratégia szerint 2020-ra a fels őoktatásba bemenő feltételként is megszabják a
nyelvvizsga meglétét . Ehhez egyrészt a Jobbik által sokat emlegetett „nyelvtanulás-reformra ”
van szükség. Másrészt mivel az oktatási rendszer megköveteli a nyelvvizsgát, addig anna k
megszerzése igen súlyos anyagi ráfordítással jár . Ezért a Jobbik mindenki számára államila g
finanszírozná egy „C” típusú komplex, vagy egy ezzel egyenérték ű „A” és „B” típus ú
nyelvvizsga vizsgadíját .

A kormány erre a kérdésre válaszul rendszerint azzal érvel, hogy ha legalább 60%-ot ért e l
egy diák a nyelvi emelt szintű érettségin, középfokú (B2) komplex típusú, 40-59% elérés e
esetén alapfokú (B 1) komplex típusú, államilag elismert nyelvvizsga-bizonyítvánnya l
egyenértékű okiratnak minősül . Azonban ezt csak az érettségi időpontjában tudja megtenni ,
nem abban az időszakban, amikor a diák a tudása legjavát lenne képes nyújtani . Másrészről
pedig érettségi id őszakban számos más tantárgyat is teljesíteni kell, ami miatt bizonyára
kevesebb idő jut a nyelvi tárgyra való készülésre .

Tisztelt Minisztér Úr! Miért nem fogadják be azon Országos Diákparlament javaslatait,
amelynek szerepét Önök is fontosnak tartják? Kérdezem továbbá, hogy miért ne m
támogatják a fiatalokat azzal, hogy az els ő sikeres nyelvvizsgát ingyenessé teszik ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015. július 13.

Tisztelettel :

Farkas Gergely
Jobbik
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